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درخشش مینی گلف بازان در آسیا
رقابت هـــای مینـــی گلـــف قهرمانی آســـیا بـــه میزبانی 

تایلنـــد، بـــا درخشـــش ایرانی ها تمام شـــد.
ایـــن رقابت ها بـــه میزبانـــی چیانگ مـــای تایلند بعد 
از تمریـــن ۵ روزه برای ۳ روز در بخش های اســـتروک 
پلی، مَـــچ پلـــی و میکس پلی زنـــان و مـــردان در رده 
ســـنی زیر ۱۸ســـال و آزاد به صـــورت جداگانـــه برگزار 
شـــد که ایرانی هـــا دو مدال طـــا، دو نقـــره و یک برنز 
به دســـت آوردند. طه مولایی دو مدال طای انفرادی 
رده ســـنی آزاد اســـتروک پلی و مچ پلـــی را گرفت. تیم 
مینی گلـــف ایران بـــه نایب قهرمـــان رقابت های تیمی 

اســـتروک پلی رسید.
دانیـــال طاهـــری فرد هـــم مـــدال نقره اســـتروک پلی 
انفرادی زیر ۱۸ ســـال را صاحب شـــد و ســـاعد مولایی 
هم مدال برنز اســـتروک پلی انفرادی رده ســـنی آزاد و 

نفر چهـــارم مچ پلـــی را گرفت.

بوکسورهای جوان در رینگ جهانی 
مونته نگرو 

تیـــم بوکس جوانان با ترکیب چهـــار نفره برای حضور 
در رقابت هـــای قهرمانـــی جهـــان ۲۰۲۴، 29 مهرمـــاه 
راهـــی مونته نگـــرو می شـــود. رقابت هـــای بوکـــس 
قهرمانـــی جوانان جهان از اول آبان شـــروع می شـــود 
کـــه تیم جوانان ایران با ترکیب مهدی کاظمی، ســـید 
مصطفی میراحمـــدی، امیررضـــا ملک خطابی و امیر 
اســـماعیلی به ترتیب در اوزان 51، 63/5 ،92 و مثبت 
92 کیلوگـــرم در رینگ جهانی زیرنظـــر رضا مهدی پور 

مبـــارزه می کنند.

بهنام محمودی بین کاندیداهای 
فدراسیون اسکی  

بهنـــام محمـــودی پیشکســـوت والیبـــال هـــم بـــرای 
ریاســـت فدراســـیون زمســـتانی و اســـکی ثبت نـــام 
کرد. او کـــه یکی از اولیـــن لژیونرهای والیبـــال ایران 
در لیـــگ ایتالیـــا بـــود، بعـــد از اینکـــه در انتخابـــات 
ریاســـت فدراســـیون والیبـــال نـــاکام مانـــد و حتـــی 
صاحیتش هم تأیید نهایی نشـــد، ایـــن بار کاندیدای 
ریاســـت فدراســـیون زمستانی و اسکی شـــد. ثبت نام  
کاندیداهای ریاســـت فدراســـیون زمســـتانی و اسکی 
از ۸ تـــا ۲۱مهر بـــرای ۱۰روز کاری انجام شـــد که اســـم 
بهنـــام محمودی کنار بهرام ســـاوه شمشـــکی، ســـید 
مجتبی صید، عادل عالیشـــان، بهنام محمودی، رضا 
میرابوطالبی، ســـید حمید مهـــدوی و عباس نظریان 

مادوانـــی دیده می شـــود.
  

حضور ۱۸ ژیمناست در اردوی زنجان
اردوی تیم ملی با 18 ژیمناســـت در زنجان آغاز شـــد. 
محمدرضا خیرخواه، ســـرمربی تیم ملی ژیمناستیک 
در خصـــوص ایـــن اردو می گویـــد: »در ایـــن اردو ۱۵ 
ژیمناست از اســـتان های تهران، مرکزی، خوزستان، 
شـــیراز، البرز، تبریز و اردبیل و ســـه ژیمناســـت نیز از 
اســـتان زنجـــان حضور دارند، که شـــرکت ایـــن تعداد 
ژیمناست از اســـتان های مختلف کشور نشان دهنده 
رشـــد و توســـعه این رشته ورزشـــی در سراســـر کشور 
اســـت. مـــا در ایـــن اردو فرصتـــی را فراهـــم کردیم تا 
کســـانی کـــه تاکنـــون در اردوی تیـــم ملـــی نبودنـــد، 

اســـتعداد و توانایی آنها محـــک بخورد.«
در ایـــن دوره از تمرینات کـــه تا پنجم آبـــان ماه ادامه 
دارد ملی پوشـــان خـــود را بـــرای حضور در مســـابقات 
آســـیایی و رقابت های کشـــورهای اســـامی در ســـال 

آینـــده آمـــاده می کنند.
  

یزدانی در راه رولان گاروس
یاســـمن یزدانی قهرمان تـــور جهانی تنیـــس  تهران، 
برای رســـیدن بـــه رولان گاروس به ژاپن رفـــت. او که 
پـــس از حضور در فینـــال برترین های غرب و آســـیای 
میانـــه جواز حضـــور در مســـابقات برترین هـــای قاره 
آســـیا را به دســـت آورده، به ژاپن رفت تا با ١۵ تنیســـور 
برتـــر قاره رقابـــت کند و خـــودش را برای رســـیدن به 
رولان گاروس بـــه چالش بکشـــد. قرار اســـت نفرات 
برتـــر ایـــن مســـابقات در دو بخش دختران و پســـران 
جـــواز حضـــور در اوپـــن فرانســـه در رولان گاروس را 
بگیرند. رقابت هـــای تنیس ١۶ ورزشـــکار برتر کمتر از 

١۶ســـال آســـیا فردا آغاز می شـــود.

 نایب قهرمانی میناس
 با پاسور ایرانی

تیم والیبال ایتامبه میناس با شکســـت مقابل ســـادا 
کروزیرو، نایب قهرمان تورنمنتی در برزیل شـــد.

فینـــال پنجاه وششـــمین دوره تورنمنـــت والیبال 
»کودمـــژی مینـــاس ژرایـــس« در شـــهر مینـــاس 
برزیـــل بیـــن دو تیـــم ســـادا کروزیـــرو و ایتامبـــه 
مینـــاس برگـــزار شـــد کـــه  بـــا نتیجـــه 3 بـــر یک 
بـــه ســـود ســـادا کروزیرو بـــه پایـــان رســـید و تیم 
فدراســـیون میناس ژرایـــس با پاســـور ایرانی اش 

نایـــب قهرمان شـــد.
جـــواد کریمـــی، پاســـور ملی پـــوش والیبال ایـــران در 
هر 4 ســـت، پاســـور اصلی تیـــم ایتامبه مینـــاس بود.
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مهـــری رنجبـــر/ محســـن ترابـــی رئیس ســـازمان لیگ 
فدراســـیون والیبال، درباره خبر برکنـــاری اش واکنش 
نشـــان داد. او بـــا تکذیـــب ایـــن خبـــر می گویـــد: »این 
خبر درست نیســـت. من حتی احســـاس هم نکرده ام 
کـــه برکنـــار می شـــوم و نمی دانـــم چطـــور ایـــن خبـــر 
را نوشـــته اند. اصـــاً نمی دانـــم ایـــن دروغ را از کجـــا 
آورده انـــد؟« رئیس ســـازمان لیگ فدراســـیون والیبال 
حتـــی خبـــر احتمـــال برگشـــت بـــه قضـــاوت در لیگ 
برتـــر را هم قبول ندارد: »من در ســـن 29 ســـالگی داور 
بین المللی شـــدم. در واقـــع جوان تریـــن داور والیبال 
ایران کـــه به این درجه رســـید. آخرین ســـوتم در لیگ 
برتر را سال 96 زده ام و بعد از آن دیگر قضاوت نکرده ام 
و ســـال 1400 دبیر ســـازمان لیگ شـــدم و بنابراین 4-5 
ســـالی اســـت که ســـوت نمی زنـــم. در واقع خـــودم از 

قضـــاوت کنار کشـــیدم. البته به خاطـــر تدریس داوری 
مطالعـــه ام را دارم تـــا اطاعاتـــم بـــه روز بمانـــد. به هر 
حـــال بایـــد قوانیـــن و مقـــررات را بدانـــم اما ســـودای 
قضـــاوت نـــدارم، حتـــی در مســـابقات بین المللـــی. با 
اینکه فدراسیون خواســـت تا برای مسابقه بین المللی 
بـــروم امـــا قبـــول نکـــردم چراکـــه معتقدم دوســـتان 
زحمـــت می کشـــند و حـــق آنهاســـت. از طرفـــی مـــن 
همیشـــه معتقـــدم پشـــتکار و توانایی داور، مشـــخص 
می کند مســـابقه ای را ســـوت بزند، نه درجه اش.« او با 
همه این شـــرایط اما تغییـــر کادر فدراســـیون را اختیار 
رئیـــس فدراســـیون می دانـــد: »البته هر رئیـــس برای 
تغییـــر کادرش طبق عملکرد و سیاســـتش اختیار دارد 
و طبیعـــی اســـت امـــا خبرنـــگاری کـــه انتقـــاد می کند، 
نمی دانـــد که لازم نیســـت اســـم بازیکن روی لباســـش 
باشـــد و تنها شـــماره اش باید مشـــخص باشـــد. حتی 
مـــا گفتیم VIS رســـماً شـــروع بـــه کار کند تـــا کم کم کار 
انتخـــاب بهترین ها طبق آمار در هر هفته لیگ شـــکل 
حرفه ای بگیـــرد. تغییر برنامه لیگ هم قبل از شـــروع 
فصل و طبق تقویم فدراســـیون جهانی و کنفدراسیون 
آســـیا بـــود. نیم فصـــل را هـــم بـــرای اینکه لیـــگ دوبار 
تعطیـــل نشـــود، زمانـــی گذاشـــته ایم که دو تیـــم فولاد 
سیرجان و شـــهداب یزد در باشگاه های جهان مسابقه 
دارنـــد. خـــط قرمز مـــا اجـــرای مســـابقات بـــا بهترین 
اخـــاق اســـت، همان طور کـــه وقتـــی در بـــازی هفته 
دوم به میزبانی مشـــهد، تماشـــاگر مشـــهدی در پوئن 
11-11 چیـــزی به زمین انداخت، قرار اســـت در این مورد 
دوشـــنبه هفته آینده کمیتـــه انضباطی برگزار شـــود.«

پریســـا غفاری/ ذوب آهن اصفهـــان، دو هفته 
بعـــد از شـــروع رقابت هـــای لیـــگ برتـــر، بـــا 
برگشـــت بـــه جمـــع لیـــگ برتری هـــا، با ســـه 
بازیکـــن نام آشـــنای بســـکتبال ایران قـــرارداد 
بســـت. در حالـــی کـــه 11 تیـــم حاضـــر لیـــگ 
برتـــری یـــک هفته را پشت ســـر گذاشـــته اند و 
پنجشـــنبه هم در هفتـــه دوم رقابت می کنند، 
ذوب آهن اصفهـــان تازه در حـــال جمع کردن 
بازیکـــن اســـت. ذوبی ها کـــه برای حضـــور در 
فصل جدید لیـــگ برتر با امـــا و اگرهای زیادی 
روبه رو شـــدند و کار بـــه انحال رســـید تا یکی 
از غایبـــان بـــزرگ لیـــگ برتـــر باشـــند، ولی با 
وســـاطت مســـئولان شـــهر اصفهـــان بالاخره 
باشـــگاه با تغییـــر تصمیمش، دوبـــاره به لیگ 
برتـــر برگشـــت. اصفهانی هـــا بـــا اینکـــه دیـــر 
جنبیدند امـــا بـــرای انتخاب بازیکن شـــانس 
آوردنـــد چراکه بـــه خاطر شـــرایط بـــد و مبلغ 
پاییـــن قراردادها یکســـری از بازیکنـــان مانند 
اصغر کاردوســـت و فریـــد اصانی دو ملی پوش 
ســـابق بیرون مانده بودند کـــه ذوبی ها با آنها 
به توافق رسیدند. ســـجاد مشایخی هم با آنها 
قرارداد بســـت و باید منتظر حضور دوباره اش 
در لبـــاس ذوب آهـــن بـــود. فـــرزاد کوهیـــان 
مربـــی تیـــم ملـــی و دســـتیار مانولوپولـــوس 
هم مثـــل همیشـــه از اصلی تریـــن گزینه های 
مدنظر باشـــگاه ذوب آهن برای ســـرمربیگری 
بـــود و اگـــر او هـــم قـــراردادش را امضـــا کند، 
مثـــل چهارفصل قبـــل روی نیمکـــت ذوبی ها 

می نشـــیند. هرچنـــد پویـــا قنبـــری هـــم یکی 
دیگـــر از گزینه هـــای ســـرمربیگری ذوب آهن 
برای تیـــم بســـکتبال اســـت. فریـــد اصانی، 
بازیکنـــی که فصل گذشـــته برای نفـــت آبادان 
تـــوپ زده، دربـــاره حضورش در تیـــم اصفهانی 
گفـــت: »شـــرایط ایـــن روزهـــای بســـکتبال و 
لیگ خوب نیســـت و تیم ها از نظـــر اقتصادی 
بســـیار ضعیف هســـتند. اغلـــب بازیکنـــان از 
مبلغ قراردادها راضی نیســـتند و خیلی از آنها 
بیرون مانده انـــد. من به شـــخصه از تیم های 
مختلف پیشـــنهاد داشـــتم اما جالب نبود و با 
توجـــه به اینکـــه دوره بازیکنی ما کوتاه اســـت، 
این پیشـــنهادات مناســـب نیســـت. می توان 
گفـــت قراردادهـــای ما بـــه دوران چند ســـال 

گذشـــته برگشـــته و فکـــر می کنـــم بـــه خاطر 
همیـــن وضعیـــت خوبـــی نداریـــم.« او کـــه با 
گذشـــت دو هفته از رقابت های لیگ برتر تیم 
نداشـــت، ادامه داد: »ما تازه امسال توانستیم 
 طلب دو ســـال پیش را بگیریـــم و قطعاً ارزش 
این پـــول پایین تـــر آمده اســـت. بـــا این حال 
بـــاز هـــم باشـــگاه ها غریب پرســـتی می کنند، 
البته مـــن نمی گویم بد اســـت چـــون بازیکن 
خارجـــی به تیـــم کمـــک می کند امـــا بازیکنی 
کـــه باکیفیت باشـــد. حـــالا هم که ســـازمان 
لیگ تعـــداد بازیکنان خارجی را ســـه نفر کرده 
اســـت و اغلب باشـــگاه ها بودجه هایشـــان را 
بـــرای جـــذب خارجی ها حفـــظ کرده اند و این 
مســـأله خیلی به ضرر بازیکنان ایرانی است.«

واکنش رئیس سازمان لیگ والیبال به شایعه برکناری اش

ترابی: نمی دانم این دروغ را از کجا آورده اند؟

فائـــزه زمانی/  هوگوپوشـــان نوجوان با درخشـــش 
در شـــیاپ چانـــگ جهانی کـــره جنوبی، شـــاهکار 
تکوانـــدو را تکمیـــل کردنـــد. امیرمحمـــد اشـــرفی 
ملی پـــوش وزن مثبـــت 7۸ کیلوگـــرم، ســـتاره تیم 
نوجوانان در قهرمانی جهان بعد از بیرون کشیدن 
طلا از دهـــان شـــیر، فنی ترین تکوانـــدوکار جهان 
شـــد. نمایـــش بی نظیـــرش در خـــاک کره حســـن 
ختامـــی خـــوش در رقابت هـــا بـــود. او اما بـــه این 
قهرمانی راضی نیســـت و به گفته خودش با همین 
فرمان پیـــش می رود تـــا در المپیـــک لس آنجلس 

ســـتاره تکواندوی ایران باشـــد.

قبل از اعزام به مسابقات انتظار قهرمانی و 
چنین نتیجه درخشانی را داشتی؟

بله تیم قدرتمندی داشـــتیم که قبـــل از این در رده 
نونهـــالان هم افتخاراتی کســـب کرده بـــود و تجربه 
زیادی داشـــتیم. بنابرایـــن برای بهتریـــن نتیجه به 
کـــره جنوبی رفتـــه بودیم و انتظار چنیـــن نتیجه ای 

را داشتیم.
دلیل اصلی این نمایش فوق العاده را چه 

می دانی؟
واقعـــاً فقط بـــا همدلـــی و تمرکز، ایـــن موفقیت به 

دســـت می آمد. خانـــواده تکوانـــدو همه بـــرای این 
نتیجه یکـــدل بودند و شـــبانه روز بـــرای آن زحمت 

. ند کشید
فکرش را می کردی که روزی بهترین 

تکواندوکار جهان شوی؟
مـــن خـــودم یـــک ماهـــی در تهـــران تنهـــا تمریـــن 
می کـــردم. شـــبانه روز بـــا فکـــر بـــه ایـــن موضـــوع، 
تصویرســـازی می کردم که بهترین تکواندوکار جهان 
می شوم. خداراشـــکر این اتفاق هم افتاد و زحماتم 
جواب داد. بعد از اینکه بهتریـــن تکواندوکار جهان 
شـــدم، حس خیلی خاصی داشتم و آن لحظه فقط 

زحمـــات پدر و مـــادرم جلوی چشـــمم بود.
معمولاً در اکثر رشته ها تمرکز کافی روی 

نسل جوان وجود ندارد، بعد از این نتایج 
فوق العاده چه انتظاری برای حفظ این نسل از 

مسئولان داری؟
این نســـل طایی قطعاً پتانســـیل عملکردی بهتر از 
اینها را دارد، به شـــرط اینکه مســـئولان از ما حمایت 
کرده و همه جوره پای ما بایســـتند. بـــرای اینکه این 
موفقیت ادامه دار باشـــد، لازم اســـت روی این نسل 
سرمایه گذاری شـــود تا در المپیک های بعدی شاهد 

درخشـــش دوباره تکواندو باشیم.

به مدال المپیک هم فکر می کنی؟
من قطعاً با همین فرمان پیش می روم و شـــبانه روز 
تـــاش می کنم تا بـــه جایگاهی بالاتر از این برســـم. 
هـــدف اصلی ام حضـــور در المپیـــک لس آنجلس و 
کســـب مدال اســـت که امیدوارم به آن هم برســـم.
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دبیر فدراسیون هندبال: لیگ آیندگان پشتوانه تیم ملی است 

رافائل برنامه بلندمدتی دارد
لیگ هندبـــال آینـــدگان با هـــدف پشتوانه ســـازی 
برای تیم ملی، با ۲۱ تیم دختران و ۲۸ تیم پســـران 
برگـــزار می شـــود. علـــی اکبـــر خوشـــنویس دبیـــر 
فدراســـیون هندبـــال در این بـــاره می گوید: »طبق 
اهدافی که داشـــتیم لیگ آیندگان از ســـال گذشته 
اســـتارت خـــورد. از ایـــن لیـــگ اســـتقبال خیلـــی 
خوبی شـــده بـــود. لیگ آینـــدگان بـــا حضور۱۲تیم 
دختـــران و ۱۹تیـــم پســـران شـــروع شـــد کـــه بـــا 
ادامـــه لیـــگ امســـال، تیم ها بیشـــتر شـــدند. این 
افزایـــش نویدبخـــش پایه گـــذاری تیم هـــای جوان 
و چشـــم انداز های فدراســـیون اســـت. ان شاءالله 
بتوانیم مانند گذشـــته لیگ خوبی را داشته باشیم 
و پشـــتوانه های تیم هـــای ملـــی را تقویـــت کنیم.«

او بـــه ســـفرهای اســـتانی ســـرمربی خارجـــی تیم 
ملـــی بـــرای دانش افزایی مربیان اســـتانی اشـــاره 
می کنـــد: »بـــا توجه بـــه اهـــداف، چشـــم انداز ها 
و شـــاخص های مدنظـــر کمیتـــه فنـــی، رافائـــل 
کاســـتلو را جذب کردیـــم. او به جز ســـرمربیگری 
تیـــم ملـــی هندبـــال، در برنامه هـــای آموزشـــی و 
یکسان ســـازی نیز با مـــا همکاری می کنـــد. اولین 
برنامـــه آموزشـــی او 10 روز زیر نظـــر کمیته آموزش 
فدراســـیون در یزد برگزار شـــد. قرار است کاستلو 
بـــه اســـتان های اراک و اصفهان بـــرود و بعد از آن 
نیز اردوی تیم ملی شـــروع  شـــود. کاســـتلو با رصد 

همه بازی هـــای لیگ افراد شایســـته را به تیم ملی 
دعـــوت می کند.«

دبیر کل فدراســـیون هندبال درباره محل برگزاری 
اردوی تیـــم ملـــی در ایـــران یـــا خـــارج می گویـــد: 
»اردوی تیـــم ملـــی تهـــران اســـت امـــا در تـــاش 
هســـتیم بازیکنـــان را بـــه یـــک تورنمنـــت بـــرون 
مرزی اعـــزام کنیـــم. رافائـــل برنامه هـــای کوتاه و 
بلندمدتـــی برای تیـــم ملی دارد تا عاوه بر کســـب 
مـــدال قهرمانی آســـیا به جـــام جهانی هـــم برود. 
او حتـــی بـــه فکـــر ســـهمیه المپیک هندبـــال هم 
هســـت. فدراســـیون هم ســـعی می کند بـــا فراهم 
کـــردن امکانـــات و هر آنچـــه برای رســـیدن به این 
اهداف مورد نیاز است، کاســـتلو را همراهی کند.«

مسئولان روی نسل طلایی سرمایه گذاری کنند

اشرفی: با همین فرمان تا المپیک می روم

کیانوش رســـتمی که نامش در لیست 
مســـابقات جهانـــی وزنه بـــرداری برای 
کشـــور کوزوو دیده شده، شـــاید نتواند 
در این مســـابقات حضور داشته باشد. 
کیانـــوش برای اینکـــه در جهانی 2024 
بحرین بـــا پرچم کشـــور دیگـــری وزنه 
بزنـــد، نیاز دارد که از فدراســـیون ایران 
رضایتنامـــه بگیـــرد امـــا ظاهـــراً در این 
امـــر توفیقـــی کســـب نکـــرده و این به 
معنـــی از دســـت دادن شـــانس حضور 
در مســـابقات جهانـــی اســـت. اینکـــه 
قهرمانـــی در حـــد کیانـــوش رســـتمی 
بخواهـــد از ایـــران بـــرود، یک ســـؤال 
مهـــم را بـــه وجود مـــی آورد که چـــرا کار 

اینجا رســـید؟ به 

کیانـــوش رســـتمی کـــه یکســـال پیش 
بـــا فدراســـیون وزنه بـــرداری بـــر ســـر 
حضور در مســـابقات جهانی عربستان 
بـــه چالـــش خـــورد، حـــالا می خواهد 
ایـــران را تـــرک کنـــد و در مســـابقات 
جهانـــی امســـال بـــرای کـــوزوو وزنـــه 
بزند؛ تصمیمی ناخوشـــایند و ناپســـند 
در  ســـوء مدیریت  یـــک  حاصـــل  کـــه 

وزنه بـــرداری ایـــران اســـت.
کیانوش رســـتمی این روزهـــا در فضای 
مجـــازی وزنه هایی را بلنـــد می کند که 
از طـــای المپیـــک پاریس هم بیشـــتر 
اســـت و به طـــور حتـــم در جهانی هم 
می توانـــد یـــک مـــدال قطعـــی باشـــد 
البتـــه بایـــد دیـــد کـــه ایـــن وزنه هـــا را 
در مســـابقات رســـمی هـــم می توانـــد 
بـــالای ســـر ببـــرد یـــا نـــه؟ امـــا بـــا این 
میـــزان آمادگی از اردوی تیـــم ملی دور 
مانده و فدراســـیون وزنه بـــرداری برای 
مســـابقات جهانـــی بـــه راحتـــی از کنار 

نامش گذشـــته اســـت.
همیـــن باعـــث شـــده تـــا ایـــن ســـؤال 

دوباره مطرح شـــود که چرا فدراسیون 
وزنه برداری نتوانســـت رفتـــار کیانوش 
رســـتمی بـــه عنـــوان قهرمـــان جهان 
و المپیـــک را کنتـــرل کنـــد تـــا مـــدال 
المپیـــک و جهان بـــرای ایران باشـــد؟
بـــدون شـــک هیچ کـــس تغییر کشـــور 
و پرچـــم را توســـط هیچ کســـی تأییـــد 
ایـــن  نمی کنـــد و تحـــت هرشـــرایطی 
رفتـــار تقبیح شـــده اســـت؛ فرقی هم 
نمی کنـــد توســـط چـــه کســـی باشـــد. 
هیچ چیـــزی بالاتر و مهم تـــر از پرچم و 
نام ایران نیســـت امـــا از آنجایی که هر 
معلولی یک علتـــی دارد، این رفتارهای 
غلـــط هـــم دلایـــل مختلفـــی دارد کـــه 
باعث می شـــود تـــا ورزشـــکاری در حد 
کیانوش رستمی در روزهای آخر دوران 
قهرمانی اش اینچنین تصمیمی بگیرد.
بدون شـــک تصمیم احساسی و دور از 
منطق که نشـــان دهنده ســـوءمدیریت 
در فدراسیون وزنه برداری است، دلیل 
اصلی این تصمیم شـــده. فدراســـیون 
وزنه بـــرداری اگر در جهانی عربســـتان، 

نام کیانوش را وارد لیســـت می کرد و او 
می توانســـت ســـهمیه المپیک پاریس 
را بگیـــرد و همچنین اگر برای یکســـال 
به قـــول خودشـــان کیانوش رســـتمی 
را مدیریـــت می کردنـــد، امـــروز کســـی 
نگران این نبـــود که قهرمـــان جهان و 

المپیک ایـــران را ترک کند.
بعد از اینکه فدراســـیون برای المپیک 
پاریـــس از کنار نام کیانوش گذشـــت، 
ایـــن توقـــع می رفـــت بعـــد از عملکرد 
نه چنـــدان خـــوب مصطفـــی جـــوادی 
در المپیـــک پاریـــس، ســـراغ کیانوش 
رفتـــه و دوبـــاره او را بـــرای حضـــور در 
ترکیـــب تیـــم ملـــی دعـــوت کنـــد اما 
هیچ کس نمی داند چـــه اتفاقی افتاده 
کـــه امـــروز نـــام کیانـــوش در ترکیـــب 
کـــوزوو قرار گرفته اســـت. فدراســـیون 
وزنه برداری وظیفه داشـــت که نســـبت 
به مدیریت و حفظ ورزشـــکاران تاش 
کنـــد؛ قهرمانانـــی کـــه ســـال ها بـــرای 
آنهـــا ســـرمایه گذاری شـــده و حفـــظ 
آنهـــا اولویـــت مجموعه ورزش اســـت. 

کیانوش برای حضور در کشـــور دیگری 
طبـــق قوانین فدراســـیون جهانی باید 
دو ســـال و یک المپیک بیـــرون بماند 
که بـــرای المپیک پاریس بیـــرون ماند 
اما دو ســـالش کامل نشـــده اســـت. او 
در مســـابقات قهرمانی آسیا به میزبانی 
کره جنوبی وزنـــه زده و به همین دلیل 
نیـــاز دارد کـــه بـــرای حضور در کشـــور 
از فدراســـیون وزنه بـــرداری  دیگـــری 
ایـــران رضایتنامـــه بگیـــرد امـــا ســـجاد 
انوشـــیروانی بـــه جـــای مدیریـــت این 

ماجرا درخواســـت کیانوش را به وزارت 
ورزش ارجـــاع داده اســـت. کیانوش در 
این چند روز با مســـئولان ورزش کشور 
رایزنی هـــای زیـــادی کـــرده تـــا بتوانـــد 
رضایتنامـــه بگیـــرد اما هنوز بـــه نتیجه 
نرســـیده و این یعنـــی از دســـت دادن 
فرصـــت حضور در مســـابقات قهرمانی 
جهـــان با پیراهـــن کـــوزوو. احتمالاً در 
روزهای آینـــده درباره ایـــن ماجرا اخبار 
جدیـــد و رســـمی منتشـــر می شـــود که 

تکلیـــف همـــه را مشـــخص می کند.

 ســـرمربی ســـابق تیـــم ملی کشـــتی آزاد 
معتقد است کامران قاسمپور تنها آزادکار 
کشـــورمان اســـت که تســـلط خاصی به 
فنـــون ایرانی دارد و می توانـــد با زیرگیری 
بدون نقص خـــود رقبای خود را در آلبانی 
به چالش بکشـــد. منصور برزگر با اشـــاره 
به اقدامـــات تأثیرگذار علیرضـــا دبیر در 
کشـــتی گفت: »اقدامات علیرضا دبیر در 
بخش زیرســـاختی و فنی، نمونه و خاص 
اســـت چرا کـــه او در این مدت توانســـته 
کارهـــای بزرگی انجام دهد و با تأســـیس 
مراکز مختلف کشـــتی در تهران و ســـایر 
نقاط کشور توانســـت تا حدودی جامعه 

مخاطـــب ایـــن ورزش را ارتقا دهد.«
 او با بیان اینکه بیشـــتر استعدادهای این 

رشـــته به لحاظ مالی کم بضاعت هستند 
ادامـــه داد: »یکی از اقدامات مهمی که در 
مدیریت فعلی فدراســـیون صورت گرفت 
اســـتفاده از تجربیات پیشکسوتان برای 
رشـــد و تعالی این ورزش بـــود. هرجایی 
که از تجربیـــات آنان بهره مند شـــده ایم 
شاهد رشد و توسعه ورزش کشور بودیم. 
یکـــی از دغدغه های مهم پیشکســـوتان 
مربـــوط بـــه مســـائل مالـــی و معیشـــتی 
آنان اســـت کـــه بایـــد بـــه ایـــن موضوع 
بیشـــتر توجه کرد تا آنـــان بتوانند پس از 
قهرمانی شـــرایط زندگی خوبی را داشته 

باشند.«
 تئوریســـین کشـــتی ایـــران همچنین در 
خصـــوص پوســـت اندازی تیم هـــای ملی 

کشـــتی معتقـــد اســـت: »کشـــتی ایران 
هماننـــد چـــاه نفـــت اســـت. هـــر زمانی 
اکتشـــافی صـــورت گیرد به تبـــع آن نفت 
اســـتخراج خواهـــد شـــد. اگر بـــه دنبال 
موفقیـــت در ایـــن ورزش هســـتیم بایـــد 
در آن ســـرمایه گذاری کنیم. از زمانی که 
کشتی در ســـال ۱۹۴۸ وارد المپیک شد، 
توانســـته بـــرای ورزش ایـــران آبـــروداری 
کند. پیشـــتازان این رشـــته در دنیا ســـه 
کشـــور روســـیه، ایران و امریکا هستند و 
اگر بـــه دنبال آن هســـتیم تا حـــرف اول 
را در دنیـــا بزنیـــم بـــا برنامه ریـــزی بایـــد 
اســـتعدادها را در سراسر کشور شناسایی 

و تربیـــت کنیم.«
 برزگر همچنین در خصوص مصدومیت 

حســـن یزدانی و حضور کامران قاسمپور 
گفت: »آنچه که پیشـــتر از دبیر شـــنیدم 
ایـــن بود که کامـــران را پیـــش از المپیک 
بـــه وزن ۸۶ کیلوگـــرم دعـــوت کردند اما 
او حاضر نشـــد تـــا مقابل حســـن یزدانی 
مبـــارزه کند. بـــا توجه بـــه اینکـــه رقابت 
اوزان غیرالمپیکـــی اواخـــر مهرمـــاه در 
کشـــور آلبانی برگزار می شـــود، قاسمپور 
بـــه عنـــوان نماینـــده کشـــورمان رقابت 
حساســـی با چهره هایـــی از جمله دیوید 
تیلور و عبدالرشید ســـعدالله یف خواهد 
داشـــت که به طور قطع پیـــروزی مقابل 
آنان می تواند نظر کادر فنی را در وزن ۸۶ 

کیلوگرم جلـــب کند.«
برزگـــر با اشـــاره بـــه مصدومیـــت کامران 

گفـــت: »کامـــران از ناحیـــه پـــا مصـــدوم 
)کشـــیدگی( شـــده بود که نگران کننده 
نیســـت. او تنها آزادکار کشـــورمان است 
که تســـلط خاصی به کشـــتی ایرانی دارد 
و می تواند با زیرگیـــری بدون نقص خود 
رقبای خود را در تشک به چالش بکشد؛ 
البته امیدوارم قاســـمپور بتواند در آلبانی 
به موفقیت لازم دســـت یابـــد. زمانی که 
رقابت در هر رشـــته ای ســـنگین شود به 
طـــور قطـــع ارزش آن دوچنـــدان خواهد 
شـــد. در المپیـــک غیبـــت روس هـــا تـــا 
حدودی به چشـــم آمـــد اما معتقـــدم با 
بودن آنـــان ســـطح رقابت هـــا نزدیک تر 
خواهد شـــد و ارزش کشتی نیز به مراتب 

بیشـــتر می شود.«

محسن وظیفه
روزنامه نگار

گزارش

کیانوش رستمی در مسیر بن بست

ذوب آهن نرفته به لیگ برتر بسکتبال برگشت

ملی پوشان بیرون مانده به اصفهان می روند

منصور برزگر: کارهای زیرساختی علیرضا دبیر نمونه است

کامران تنها کسی است که ایرانی کشتی می گیرد


